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Product Description

As recently as two decades ago there was no distinct middle class in the People's
Republic of China. Today, any meaningful discussion of China's economy, politics, or
society must take into account the rapid emergence and explosive growth of the
Chinese middle class. Cheng Li, a Brookings scholar and noted expert on China, leads a
team of experts in detailing the origins and characteristics of this dramatic change,
assessing its current effects on Chinese society and discussing what it portends for the
future. Cheng Li and his colleagues, diverse in discipline and national origin, examine
the development and current state of the Chinese middle class from a variety of
analytical perspectives. What is the Chinese middle class' educational and
occupational makeup? Are its members united by a common identity of shared values,
world views, and political visions? How does the Chinese middle class compare with its
counterparts in other countries? More broadly, what are the implications of urban
housing reforms, changes in social mobility, and increasingly heterogeneous social
stratification in a country that once officially eschewed these types of distinctions? This
volume's contributors shed light on these and many other issues pertaining to the
rapid rise of a middle class in the world's most populous nation. Contributors include
Jie Chen (Old Dominion University), Qin Chen (Hohai University), Deborah S. Davis (Yale
University), Bruce J. Dickson (George Washington University), Geoffrey Gertz
(Brookings), Han Sang-Jin (Seoul National University), Hsin-Huang Michael Hsiao
(National Taiwan University), Homi Kharas (Brookings), Cheng Li (Brookings), Li
Chunling (Chinese Academy of Social Sciences), Jin Lin (University of Maryland, College
Park), Sida Liu (University of Wisconsin-Madison), Lu Hanlong (Shanghai Academy of
Social Sciences), Joyce Yanyun Man (Peking University-Lincoln Center), Ethan
Michelson (Indiana University-Bloomington), Luigi Tomba (Australian National
University), Jianying Wang (University of Arkansas-Fayetteville), and Zhou Xiaohong
(Nanjing University).
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评论

今天我终于明白为什么这本书死活定义不明白中国的中产到底是一群什么样的人：在西
欧和北美以外的地区，中产其实是个文化概念而非经济概念，是对生活方式的认可和渴
求反过来定义物质生活的标准。如果忽略这一点，就会出现什么年收入几万到几十万都
算中产的古怪论断了……

-----------------------------
Hard to appreciate...

-----------------------------
水平严重参差不齐

-----------------------------
wow已经有中文翻译啦～

-----------------------------
有点disappointing



-----------------------------
348|论文用书

-----------------------------
这书里有那么几篇还是能看的。社会学视角，在全球学界以收入或消费为划分标准的经
济学浪潮中坚持以职业划分，哪怕职业可以有几十上百种，贵学科也是挺不容易。然而
大部分的研究质量确实不高。此外，文中引用你为什么不给我引年份？引用书籍也没有
页码？正式的参考文献目录也没有？中文文献直接用拼音？做不出好的东西就罢了，学
术不规范真是不能忍。

-----------------------------
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书评

中国到底有没有中产阶级，这是一个学界一直争论不休也无法达成共识的问题。但所有
人都承认，随着中国的改革开放以及对于私营经济和某些领域市场化合法性的逐步认可
，中国早已形成了一个可以从收入水平上进行标识的“中等收入群体”以及“富裕收入
群体”。 但这样的群体就是...  

-----------------------------
时下中国经济的发展，不但勾画出她惺忪的“中国梦”场景，也推动了“中国大妈”们
迅猛如潮的抢金浪头。不可否认，中国经济确实走在其有史以来最迅猛的阶段，同时也
正制造着一些不再囊中羞涩的群体，在当下中国的语境中，有的人称他们是“先富起来
”的人们，也有的人把他们...  

-----------------------------
我就不懂了，书的作者是怎么来定义中产阶级的，在美国是怎样定义的？
自己书的的主要群体都分不清楚还能讲出些什么道理，五毛党已经发展到海外了吗？
百度搜索中产阶级：
他们大多从事脑力劳动，主要靠工资及薪金谋生，一般受过良好教育，具有专业知识和
较强的职业能力及相应的...  

-----------------------------
这本论文集，从中国确实存在中产阶级的现实角度出发，然后分析中产阶级的构成、组
成、形成。
由此深入探讨中产阶级各阶层的社会属性、社会样式，并重点就房地产造福、教育培养
等几个方面为中产阶级势必还会扩大列举数据依据！
其后还将中国中产拎到亚太背景去洗洗，和“新富”...  
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